
č. j.: VSPJ/04221/2021– PID: 21/04574 
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 9/2021 ze dne 27. října 2021 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  6 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  5 (viz prezenční listina) 

Omluveni: PhDr. Lada Nováková, PhD., Ing. Bc. Karel Dvořák, Ph.D., Ing. Stanislava Dvořáková, 
Ph.D., PhDr. Lenka Görnerová, PhD. 

Hosté: rektor prof. MUDr. Václav Báča, Ph.D.; RNDr. Jana Borůvková, Ph.D., RNDr. Ing. Lenka 
Cimbálníková, Ph.D., MBA, doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D., Miloslav Vytasil 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 

1. Zahájení 

2. Seznámení členů AS VŠPJ s výsledky korespondenčních hlasování ze dne 21. 7. 2021 a ze dne 
12. 10. 2021 

3. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

4. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

- Plán realizace Strategického záměru VŠPJ pro rok 2022 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. i) 
zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon 
o vysokých školách), ve znění pozdějších předpisů (zákon) 

- Dodatek č. 3 Zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností VŠPJ za rok 2020/2021 – ke schválení podle § 9 odst. 1e) zákona 

- Návrh novely vnitřního předpisu VŠPJ Stipendijního řádu VŠPJ – ke schválení dle § 9 odst. 
1 písm. b) bod 3 zákona 

5. Příprava voleb do funkce rektora Vysoké školy polytechnické Jihlava  

- Projednání a schválení vyhlášení voleb a schválení harmonogramu voleb 

- Schválení způsobu navrhování kandidátů a průběhu voleb včetně stanovení termínu konání 
představení kandidátů na rektora VŠPJ na veřejném shromáždění 

- Zřízení mandátové komise a schválení jejích členů 

- Zřízení volební komise a schválení jejích členů 

6. Různé 

- Představení architektonické studie kolejí VŠPJ 

- Otevřený dopis rektorovi 

- Body ze studentské komory 
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1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory 
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu žádných připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako zapisovatele Ing. Jakuba Dostála, Ph.D., a za ověřovatele 
zápisu RNDr. Evu Janouškovou, Ph.D., a Veroniku Krčmářovou a navrhla o tomto návrhu hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

2. Seznámení členů AS VŠPJ s výsledky korespondenčních hlasování ze dne 21. 7. 2021 
a 12. 10. 2021 

Předsedkyně AS VŠPJ seznámila senátory s výsledky korespondenčních hlasování ze dne: 

- 21. července 2021, kterým Akademický senát VŠPJ počtem všech 15 hlasů schválil bez 
připomínek navýšení rozpočtu VŠPJ pro rok 2021 v rámci Institucionální podpory 
na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné organizace ve výši 403 tis. Kč. 

- 12. října 2021, kterým Akademický senát VŠPJ počtem 11 hlasů schválil bez připomínek 
změnu investičního plánu r. 2021, do kterého byly nově přidány 2 položky, a to HR portál 
(600 tis. Kč) a Rychlootáčkové vřeteno (200 tis. Kč), na úkor nerealizované akce 
„Rekonstrukce knihovny (projektová dokumentace)“ 800 tis. Kč a počtem 13 hlasů dal 
rektorovi souhlas ke jmenováním Ing. Lenky Kuklišové Pavelkové, Ph.D., novým interním 
členem Akademické rady VŠPJ. 

3. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

Rektor informoval členy akademického senátu o novinkách na VŠPJ: 

a) Změny ve vedení a orgánech VŠPJ 

− Ke dni 31. května 2021 rezignoval pan Milan Štěch na člena Správní rady VŠPJ. 

− Ke dni 30. září 2021 rezignoval doc. Ing. Zbyněk Bureš, Ph.D., na pozici interního člena 
Akademické rady VŠPJ. 

b) Akreditace 

− Dne 26. srpna 2021 byla na Národní akreditační úřad pro vysoké školství odeslána 
kontrolní zpráva ve věci akreditace bakalářského profesně zaměřeného studijního 
programu Aplikovaná technika pro průmyslovou praxi v prezenční a kombinované 
formě studia se standardní dobou studia tři roky. 

− Dne 14. září 2021 byla na NAÚ odeslána kontrolní zpráva ve věci akreditace 
bakalářského profesně zaměřeného studijního programu Finance a řízení v prezenční 
a kombinované formě studia se standardní dobou studia tři roky. 

− Rada NAÚ na svém zasedání č. 8/2021 konaném dne 26. srpna 2021 vzala na vědomí 
kontrolní zprávu ve věci akreditace bakalářského profesně zaměřeného studijního 
programu Aplikovaná informatika. 

c) Počty zapsaných studentů 

Ke dni 30. 9. 2021 je v rámci všech tří kol přijímacího řízení zapsáno ke studiu v bakalářských 

a magisterských studijních programech a oborech pro akademický rok 2021/2022 celkem 
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1222 studentů, z toho 699 studentů v prezenční formě studia a 523 studentů v kombinované 

formě studia. Počet zapsaných studentů v prezenční i kombinované formě je o 98 nižší než 

ve srovnatelném období předchozího akademického roku a o 21 nižší než v příjímacím řízení 

pro referenční rok 2017/2018. 

d) Různé 

− Dne 17. června 2021 se konala již 9. jihlavská mezinárodní konference fetomaternální 
a perinatální medicíny: „Psychologie a psychiatrie v porodnictví“. 

− Dne 17. června 2021 se uskutečnil pietní akt k uctění památky popravených mladých 
Jihlavanů odsouzených ve vykonstruovaném procesu také v Tyršově ulici za budovou 
VŠPJ. Kytici k pomníku Smírčí kameny položila prorektorka pro studium J. Borůvková 
spolu s vedoucím kanceláře rektora M. Vytasilem. 

− Dne 18. června 2021 se rektor VŠPJ společně se zástupci statutárního města Jihlava, 
Kraje Vysočina, Českého svazu bojovníků za svobodu a Konfederace politických vězňů 
zúčastnil vzpomínkové akce na Ústředním hřbitově v Jihlavě k uctění památky 
popravených jihlavských občanů Karla Veselého, Jana Tučka a Františka Roda. Před 
71 lety byli popraveni oběšením na dvoře tehdejšího krajského soudu, dnešního sídla 
VŠPJ. Rektor uctil jejich památku položením květin k sousoší Zaváté šlépěje a následně 
u hrobů jednotlivých popravených. 

− Dne 13. července 2021 proběhly na VŠPJ slavnostní promoce absolventů, kteří loni 
úspěšně ukončili svá vysokoškolská studia. Promoce, které se měly původně uskutečnit 
v červenci loňského roku, byly zrušeny z důvodu covidových opatření. Letos se 
slavnostní akty konaly z kapacitních důvodů poprvé v prostorách Výukového centra 
VŠPJ. Promoce letošních absolventů proběhly na VŠPJ ve dnech 20. – 24. září 2021. 

− Zařízení sociálních služeb na Vysočině budou při práci s klienty se ztrátou sluchu nově 
využívat speciální metodiku, kterou zpracovala VŠPJ na základě šetření v konkrétních 
domovech pro seniory (dr. Gabrielová, dr. Dubnová, doc. Bureš). Novou metodiku blíže 
představila konference Blýskání na lepší časy při řešení sluchových vad seniorů, která 
se uskutečnila 16. září 2021 v budově VŠPJ. 

− Katedra cestovního ruchu VŠPJ vydala letošní druhé číslo odborného periodika Studia 
Turistica. S ohledem na celosvětové dění se i toto číslo věnuje dopadům koronavirové 
krize na oblast turismu. 

− Dne 1. srpna 2021 se rektor VŠPJ účastnil vzpomínkového setkání připomínajícího 70 let 
od poprav politických vězňů v případu Babice. Pietní akt se uskutečnil u památníku 
obětem procesů 50. let minulého století, který se nachází vedle budovy VŠPJ v Tyršově 
ulici. 

− Rekonstrukce a výstavba výukového centra VŠPJ z roku 2020 se stala nejenom důležitým 
krokem pro zkvalitnění výuky a zázemí pro vzdělávání, ale také unikátním 
architektonickým počinem, jehož ohlas dalece přesahuje hranice Jihlavy. Potvrzuje to 
i zařazení této stavby hned do dvou významných architektonických soutěží – Stavba 
roku 2021 a Stavba roku Kraje Vysočina 2020. 

− Česká konference rektorů (ČKR) vyzvala začátkem měsíce srpna 2021 všechny studentky 
a studenty vysokých škol ČR, aby byli odpovědní a nechali se očkovat proti koronaviru. 
Podle ČKR představuje očkování nejúčinnější cestu, jak chránit zdraví a životy všech 
občanů a zároveň umožnit plnohodnotné vzdělávání v nadcházejícím semestru. 

− Dne 20. srpna 2021 zástupci vedení VŠPJ uctili položením květin u pamětní desky na 
Masarykově náměstí v Jihlavě památku Evžena Plocka, který se v roce 1969 upálil na 
protest proti okupaci Československa a normalizaci. 

− Dne 8. září 2021 se na VŠPJ uskutečnil seminář Data jako základ digitalizace 
organizovaný agenturou CzechInvest a Národním centrem Průmysl 4.0 ve spolupráci 
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s VŠPJ a Krajskou hospodářskou komorou Kraje Vysočina. Návštěvníky praktického 
semináře, který otevřel téma, jak a proč digitalizovat výrobu, čekaly nejenom přednášky 
a představení firem, ale i zajímavé workshopy či možnost návštěvy výukové továrny CP 
Factory. 

− V září se konaly dvě události pro studenty nastupující do prvních ročníků, které jim 
pomohou zvládnout začátek studia. Dne 7. září 2021 se konal online den pro prváky 
a dne 14. září 2021 proběhla společná tvorba rozvrhu pro prváky a s tím spojené 
doprovodné akce. 

− Dne 14. září 2021 se rektor VŠPJ zúčastnil vzpomínkového setkání u sochy T. G. Masaryka 
u příležitosti 84. výročí úmrtí prvního prezidenta Československé republiky 
T. G. Masaryka. 

− Dne 16. září 2021 proběhla na VŠPJ konference Blýskání na lepší časy při řešení 
sluchových vad seniorů, kterou organizovala Katedra sociální práce VŠPJ ve spolupráci 
s Domovem Jeřabina a Krajem Vysočina. Konference blíže představila speciální 
metodiku pro práci s klienty zařízení sociálních služeb se ztrátou sluchu. 

− Na valném shromáždění Evropské asociace klinických anatomů (European Association 
of Clinical Anatomy-EACA) byl prof. MUDr. Václav Báča, Ph.D., rektor VŠPJ, dne  
16. 9. 2021 jmenován do funkce Honorary President výkonného výboru EACA. Prof. 
Báča byl zároveň pověřen pořádáním výročního kongresu EACA 2023 v Praze. 

− Dne 18. září 2021 proběhlo oficiální zahájení podzimní části festivalu Mahler Jihlava – 
Hudba tisíců, u kterého nechyběl ani zástupce Vysoké školy polytechnické Jihlava, který 
položil květiny na hrob Gustava Mahlera v Grinzingu. 

− Dne 24. září 2021 se VŠPJ v letošním roce poprvé zapojila do celostátní akce, která je 
zastoupena českými univerzitami, vědeckými ústavy, hvězdárnami a dalšími 
institucemi, Noc vědců s letošním tématem ČAS. 

− Dne 13. října 2021 se na VŠPJ uskutečnila konference HUMANITAS 2021 s cílem 
vytvoření prostor pro setkání zástupců vysokých škol zaměřených na sociální práci 
a zdravotnictví a odborníků z praxe v pomáhajících profesích. 

− Dne 14. října 2021 se na VŠPJ uskutečnila slavnostní imatrikulace. 

4. Materiály předložené rektorem VŠPJ 

- Plán realizace Strategického záměru VŠPJ pro rok 2022 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. Dokument byl již 
projednán v Akademické radě VŠPJ dne 19. října 2021. 

Rektor seznámil přítomné s návrhem Plánu realizace Strategického záměru VŠPJ pro rok 2022 
(PRSZ VŠPJ 2022), který vychází ze Strategického záměru VŠPJ na období 2021+ (SZ VŠPJ 
2021+) a je základním řídícím dokumentem VŠPJ pro rok 2022. PRSZ VŠPJ 2022 určuje 
a konkretizuje cíle a opatření uvedená ve SZ VŠPJ 2021+, která jsou zásadní pro postupné 
naplňování strategických cílů VŠPJ. Rozvoj a kvalita VŠPJ jsou sledovány v pěti strategických 
pilířích, z nichž tři vycházejí ze základních rolí veřejné vysoké školy, a to vzdělávací, tvůrčí 
a tzv. třetí role, a další dva pilíře jsou horizontálního charakteru, tedy procházejí a podporují 
ostatní pilíře. Jedná se o pilíř Strategického řízení, který obsahuje i oblast řízení zdrojů a řízení 
vztahů, a pilíř Internacionalizace. 

VŠPJ ve svých strategických pilířích stanovila strategické cíle, které napomáhají naplňovat 
poslání a vizi VŠPJ, a cíle prioritní, které naplňují cíle strategické. Jednotlivé prioritní cíle jsou 
rozpracovány do operačních cílů a následně do konkrétních opatření. Specifikace vybraných 
operačních cílů a opatření pro rok 2022 vychází z dosažených výstupů jednotlivých opatření 
pro rok 2021 a z průběžného naplňování cílů stanovených ve SZ VŠPJ 2021+. U každého 
opatření je definován výstup pro rok 2022 a stanovena konkrétní odpovědnost. 
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PRSZ VŠPJ 2022 naplňuje zejména cíle, které si škola stanovila v souvislosti se společenskými 
změnami a potřebami vyvolanými reakcí na pandemii Covid-19. VŠPJ ve svém Plánu realizace 
strategického záměru pro rok 2022 akcentuje požadavek na dostupnost a relevanci online 
forem vzdělávání, na podporu vyučujících při využívání této formy vzdělávání a na rozvoj 
kompetencí studentů relevantních pro život a praxi 21. století. Tyto prioritní cíle pro rok 2022 
v oblasti vzdělávání jsou doplněny průřezovými cíli a opatřeními v oblasti vzdělávací a tvůrčí 
činnosti, v oblasti třetí role, strategického řízení a internacionalizace, které na základě 
monitoringu činností a dílčích analýz stanovují strategický rámec a podpůrné systémy pro 
rozvoj jednotlivých oblastí. 

Cíle uvedené v PRSZ VŠPJ 2022 budou postupně naplňovány i v dalších rocích plánovaného 
období Strategického záměru VŠPJ. 

Záměrem VŠPJ je postupně naplňovat všechny cíle stanovené ve Strategickém záměru VŠPJ 
na období 2021+, ale zároveň flexibilně reagovat na vlivy vnějšího prostředí, které s sebou 
přináší současná krizová situace. 

Rektor poděkoval prorektorce Dr. Cimbálníkové za kvalitně odvedenou práci na strategických 
dokumentech VŠPJ. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dotazů ani připomínek k projednávanému bodu programu, 
bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Plán realizace Strategického 
záměru Vysoké školy polytechnické Jihlava pro rok 2022. 

Hlasování: 
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

- Dodatek č. 3 Zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností VŠPJ za rok 2020/2021 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. Dokument byl již 
projednán v Akademické radě VŠPJ dne 19. října 2021. 

Rektor stručně seznámil přítomné s Dodatkem č. 3 Zprávy o vnitřním hodnocení kvality 

vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Vysoké školy polytechnické Jihlava za rok 

2020/2021 (Dodatek č. 3 ZVHK VŠPJ 2020/2021). Uvedl, že Dodatek č. 3 ZVHK VŠPJ 2020/2021 

popisuje procesy a výsledky dosažené v akademickém roce 2020/2021, v případě ukazatelů 

spojených s finančním rokem dosažené v roce 2020, s cílem zlepšení kvality vzdělávací, tvůrčí 

a s nimi souvisejících činností na VŠPJ. Navazuje na vnitřní hodnocení kvality vzdělávací, 

tvůrčí a s nimi souvisejících činností na VŠPJ konané v roce 2018, které zachycovalo výsledky 

hodnocení kvality za období 2014–2017. 

Cílem hodnocení kvality je posouzení všech oblastí činnosti VŠPJ (vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností) ve sledovaném období, návrh doporučení ke zlepšení, výběr priorit 

dalšího zlepšování VŠPJ a následná implementace do činnosti školy. Výsledky komplexního 

vnitřního hodnocení kvality jsou promítnuty do strategického záměru VŠPJ. 

V Dodatku č. 3 ZVHK VŠPJ 2020/2021 jsou v každé hodnocené oblasti uvedeny dosažené 

výsledky ve sledovaném období, míra plnění doporučení pro zlepšení kvality uvedená 

v předchozí Zprávě o kvalitě, a poté následují doporučení pro další rozvoj hodnocené oblasti. 

Výsledky hodnocení a doporučení ke zlepšení uvedená ve Zprávě o vnitřním hodnocení 

kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠPJ a jejích dodatcích jsou promítnuta 

do Strategického záměru VŠPJ pro období 2021+ a do plánů realizace strategického záměru 

VŠPJ pro příslušný rok. 

Zajištění a vnitřní hodnocení kvality na VŠPJ je vymezeno vnitřním předpisem „Pravidla 

systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a vnitřního 
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hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Vysoké školy polytechnické 

Jihlava“ a na něj navazujícími organizačními a řídícími normami, mezi něž patří zejména 

„Systém zajišťování a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činností na Vysoké škole polytechnické Jihlava“. 

Systém zajišťování a vnitřního hodnocení kvality na VŠPJ obsahuje politiku kvality, z ní 

definované cíle kvality, identifikované a popsané procesy školy a k nim stanovená kritéria 

a standardy pro hodnocení kvality, odpovědné osoby, postupy a metody zajišťování 

a vnitřního hodnocení kvality školy. 

Systém zajišťování a vnitřního hodnocení kvality na VŠPJ pokrývá všechny oblasti činnosti, 
které jsou seskupeny do tří základních procesů: hlavní procesy, řídící procesy a podpůrné 
procesy. Hlavní procesy zahrnují činnost vzdělávací, tvůrčí a třetí roli vysoké školy. Řídící 
procesy jsou tvořeny strategickým řízením, finančním řízením a řízením kvality. Podpůrné 
procesy zahrnují provoz školy, činnost podpůrných útvarů a účelových zařízení VŠPJ. 

Dr. Černá vznesla dotaz k tabulce na stranu 27 k počtům obhájených a odevzdaných prací. 
Prorektorka Dr. Cimbálníková informaci, které pochází ze studijního oddělení, ověří. Dr. 
Kuncová zmínila možnou nejasnost na straně 13 kolem počtů u staré a nové akreditace 
studijního programu Ekonomika a řízení, Dr. Cimbálníková podnět eviduje a zapracuje. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje Dodatek č. 3 Zprávy o vnitřním hodnocení kvality 
vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠPJ za rok 2020/2021. 

Hlasování: 
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

- Návrh novely vnitřního předpisu VŠPJ Stipendijního řádu VŠPJ 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor seznámil senátory s návrhem novely Stipendijního řádu VŠPJ, který byl kompletně 
přepracován. 

K vnitřnímu předpisu se strhla bohatá diskuse mezi senátory ze studentské komory 
a vedením školy.  Mimo jiné bylo z vedení školy zmíněno, že „Stipendium je motivační prvek, 
kdy se hodnotí semestr (předchozí úsek studia).“ Dle studentské komory tomu tak 
v současném nastavení není, ale počítá se průměr za delší časový úsek. Studentská komora 
upozornila na nejasnosti a vyjádřila nespokojenost se stávající situací. Dr. Borůvková sdělila 
důraz na formulaci v oficiálních dokumentech. Co se týče IS Dr. Borůvková vyjádřila zájem 
o spolupráci se studenty na upozornění nedostatků. Prorektorka Dr. Borůvková upozornila, 
že je třeba hlídat soulad s pravidly MŠMT. Zájem byl udělat rámcový vnitřní předpis, kde bude 
vše, kdy budeme mít zároveň metodický pokyn, který bude možné měnit a operativně 
doplňovat. Dr. Kuncová sdělila, že je ráda za stipendijní řád. Uvedla, že dosud to bylo tak, že 
prospěchové stipendium mělo svoji směrnici, mimořádné stipendium mělo svoji směrnici 
atd., teď v tomto novém systému bude vše mnohem jednodušší. Dr. Borůvková dále 
upozornila důležitost schválení stipendijního řádu. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Stipendijní řád Vysoké školy 
polytechnické Jihlava. 

Hlasování: 
ANO = 6 NE = 2 ZDRŽEL SE = 3 NESCHVÁLENO 
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5. Příprava voleb kandidáta na funkci rektora Vysoké školy polytechnické Jihlava  

- Projednání a schválení vyhlášení voleb a schválení harmonogramu voleb 

Předsedkyně AS VŠPJ Dr. Vojáčková seznámila přítomné senátory s připraveným návrhem 
vyhlášení voleb kandidáta na funkci rektora Vysoké školy polytechnické Jihlava 
a harmonogram voleb (vyhlášení voleb), který senátoři obdrželi v elektronické podobě 
v časovém předstihu. Dr. Vojáčková také zmínila spolupráci s oddělením marketingu 
a propagace, které následně zveřejní informace o vyhlášené volbě.  

Dr. Černá vznesla dotaz na online diskuze s kandidáty z akademické obce v případě karantén. 
Dr. Kuncová zmínila, že na ostatních školách online přenosy při debatách s kandidáty v dobách 
protiepidemických opatření možné byly. Obvykle to bylo možné pomocí přímého online 
přenosu s dotazy pouze od přítomných, nicméně pokud by se situace zhoršila, je možné, že 
by se přecházelo i na možnost pokládání dotazů na dálku. Také prezentace kandidátů může 
být přenášena. Dr. Vojáčková zmínila možnost natočení podcastů a rozhovorů, toto je 
předjednané jako možnost s oddělením marketingu a propagace. 

Dr. Kuncová uvedla, že volba jako taková musí být offline. Nicméně na jedné škole bylo jednání 
senátu online, byli ve stejné budově, ale každý ve své místnosti, a pak až volit chodili každý 
zvlášť fyzicky do volební místnosti.  

Dr. Dostal vznesl dotaz, co by se stalo, pokud by se do daného termínu do volby nikdo 
nepřihlásil. Dr. Vojáčková potvrdila, že poté by byly vyhlášeny nové volby.  

Jelikož ze strany senátorů nebylo již k předloženému návrhu vyhlášení voleb dalších dotazů, 
připomínek ani návrhů na doplnění, bylo přistoupeno k hlasování: 

Akademický senát schvaluje vyhlášení voleb a zveřejnění harmonogramu voleb dnem  
27. 10. 2021 se stanovením termínu konání voleb ve středu 12. 1. 2022 od 13:30 hod.  

Hlasování:  
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 

- Schválení způsobu navrhování kandidátů a průběhu voleb včetně stanovení termínu konání 
představení kandidátů na rektora VŠPJ na veřejném shromáždění  

Předsedkyně AS VŠPJ stručně seznámila přítomné senátory se způsobem navrhování 
kandidátů na funkci rektora, kdy návrh může podat skupina nejméně 20 členů Akademické 
obce VŠPJ v souladu s bodem 3 návrhu vyhlášení voleb. Volba kandidáta na funkci rektora 
VŠPJ je tajná. Při výběru kandidáta na funkci rektora odevzdají členové AS VŠPJ svoje hlasovací 
lístky, přičemž za platný se považuje hlasovací lístek se jménem jediného kandidáta. Jména 
ostatních kandidátů musí být škrtnuta. Vítězem voleb se stává kandidát, který získá 
nadpoloviční většinu hlasů všech členů AS VŠPJ, tj. minimálně osm hlasů. Nezíská-li žádný z 
kandidátů na funkci rektora VŠPJ nadpoloviční většinu hlasů všech členů AS VŠPJ v prvním 
kole, pokračuje se následně druhým kolem hlasování. Pokud se výběru zúčastní pouze jediný 
kandidát, který v prvním kole hlasování nezíská nadpoloviční většinu potřebných hlasů, 
vyhlásí AS VŠPJ nový výběr kandidáta na funkci rektora VŠPJ (nové volby). Do druhého a 
každého dalšího kola hlasování o výběru kandidáta na funkci rektora VŠPJ postupují dva 
kandidáti s nejvyšším počtem hlasů v prvním kole hlasování; v případě rovnosti počtu hlasů i 
více kandidátů (v souladu se zněním bodu 5 návrhu vyhlášení voleb). V rámci diskuze k 
projednávanému bodu senátoři navrhli termín konání představení kandidátů na funkci 
rektora VŠPJ ve středu 5. ledna 2022 od 13:30 hod. Místo bude upřesněno dle platných 



8/9 

pandemických opatřeních. Jelikož ze strany senátorů nebylo k předloženému způsobu 
navrhování kandidátů a průběhu voleb včetně stanovení termínu konání představení 
kandidátů na rektora VŠPJ na veřejném shromáždění žádných dotazů, připomínek ani návrhů 
na doplnění, bylo přistoupeno k hlasování:  

Akademický senát schvaluje způsob navrhování kandidátů, průběh voleb a termín konání 
představení kandidátů na rektora VŠPJ na veřejném shromáždění dne 5. ledna 2022 od 
13:30 hod.  

Hlasování:  
ANO =  11 NE =  0 ZDRŽEL SE =  0 SCHVÁLENO 

- Zřízení mandátové komise a schválení jejích členů 

Za účelem volby kandidáta na funkci rektora VŠPJ předsedkyně AS VŠPJ poté navrhla nominaci 
níže uvedených senátorů za členy mandátové komise: 

• Ing. Martina Kuncová, Ph.D. - předseda mandátové komise, 

• PhDr. Lada Nováková, PhD. - člen,  

• Šimon Hajník – člen.  

Všichni jmenovaní vyslovili s návrhem souhlas a předsedkyně AS VŠPJ poté nechala o tomto 
návrhu hlasovat. 

Hlasování:  
ANO = 11 NE =  0 ZDRŽEL SE =  0 SCHVÁLENO 

- Zřízení volební komise a schválení jejích členů  

Za účelem volby kandidáta na funkci rektora VŠPJ předsedkyně AS VŠPJ poté navrhla nominaci 
níže uvedených senátorů za členy volební komise:  

• Ing. Jakub Dostál, Ph.D.- předseda volební komise, 

• RNDr. Eva Janoušková, Ph.D.- člen,  

• Zuzana Lasáková– člen.  

Dr. Dostál vznesl dotaz na roli volební komise a jejího předsedy. Dr. Vojáčková vysvětlila, že 
se to týká samotné volby, včetně příslušných povinností. Následně vyslovili všichni jmenovaní 
s návrhem souhlas a předsedkyně AS VŠPJ poté nechala o tomto návrhu hlasovat.  

Hlasování:  
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 
Různé 

- Představení architektonické studie kolejí VŠPJ 

Rektor představil přítomným prvotní architektonickou studii kolejí Vysoké školy 
polytechnické Jihlava od firmy A 32 s. r. o. z Prahy (architekt Páv), kterou v rámci výběrového 
řízení Hodnotící komise VŠPJ doporučila jako vítěznou studii, z celkového počtu tří 
obdržených architektonických studií. Následně pak představil dopracovanou 
architektonickou studii v souladu s Územním plánem města Jihlavy. Takto dopracovaná 
studie pak bude sloužit jako podklad pro výběrové řízení na projektanta stavby 
vysokoškolských kolejí. Dále rektor seznámil přítomné s předpokládaným spolufinancováním 
výstavby kolejí. 

V rámci diskuse k tomuto bodu se senátoři pochvalně vyjádřili k představené architektonické 
studii. 
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Akademický senát VŠPJ bere na vědomí informace rektora k architektonické studii kolejí 
Vysoké školy polytechnické Jihlava. 

- Otevřený dopis rektorovi 

Rektor informoval senátorky a senátory o své odpovědi na otevřený dopis studentky 
zmiňující údajnou diskriminaci neočkovaných studentů, co se týče uložení karantény. Rektor 
vysvětlil svůj postoj, kdy škola vychází z platných protiepidemických opatření uložených 
patřičnými orgány. Předsedkyně senátu Dr. Vojáčková následně vyjádřila návrh, že za senát 
zpracuje odpověď v podobném duchu, na základě mailu senátorky Dr. Novákové z Katedry 
zdravotnických studií. 

Senátor Petr Wolf navázal na předchozí příspěvek a uvedl, že v případě změny epidemické 
situace navrhoval za studenty více hybridní výuky. Rektor řekl, že hybridní výuka je spouštěna 
v určitých případech, při rizikovém nechráněném kontaktu. Vedoucí kateder s nimi byli 
seznámeni, máme varianty, jak bude probíhat případný přesun na online výuku. Pokud je to 
více lidí a je to kapacitně zvládnutelné, bude přechod na hybridní výuku nutný. Rektor dále 
uvedl, že hybridní model výuky je pro nás velmi důležitý a že škola se snaží udržet maximální 
míru prezenční výuky.  

- Body ze studentské komory 

Studenti si předem připravili několik dotazů, na které pan rektor studentské komoře odpovídal. 
Jednalo se o problematiku hygienických prostředků na kolejích, přednostního práva v menze 
pro zaměstnance krajského soudu a delší provozní doby v menze. Výuce českého jazyka pro 
studenty cizí státní příslušnosti. Náhradního termínu Akademického a absolventského dne. 
Zřízení odpočinkové zóny pro studenty VŠPJ.   

 

Na závěr poděkovala předsedkyně AS VŠPJ všem senátorům za jejich vstřícnost a účast na zasedání 
Akademického senátu VŠPJ. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ listopad 2021.  

Zapsal:  Ing. Jakub Dostál, Ph.D.  ………………..………..……………………………..… 

Za správnost: RNDr. Eva Janoušková, Ph.D.  .……………………………………………………….…. 

 Veronika Krčmářová  ………….…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.  ………………………….…………………….……….… 


